



LAPORAN LIPUTAN MEDIA KHAMIS / 9 OGOS 2018

- 1. PROJEK BERKELOMPOK USAHAWAN TANI**
 - UTUSAN MALAYSIA

- 2. KEMPEN PERKENAL BUAH-BUAHAN TEMPATAN**
 - BERITA HARIAN

**DISEDIAKAN OLEH:
CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT
(MADA)**

KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
TARIKH : 9 OGOS 2018 (KHAMIS)
PERKARA : PERTANIAN

16 **Mega sains** 1000 1000

UTUSAN MALAYSIA • KHAMIS 9 OGOS 2018

ChALAPRA AMIS
chlapraamis@malaysia.gov.my

FAKTOR pemenuhan syarat-syarat tanah menjadi salah satu faktor utama dalam perancangan projek. Ini berkaitan pemenuhan syarat kecekapan tanah sebagai projek.

Badanan Pertanian merupakan agensi pemangku dalam pembangunan industri pertanian di negara ini terutama dalam mempromosikan perniagaan dan pembangunan baharu.

Terdapat beberapa projek pertanian yang dilaksanakan oleh jabatan tersebut yaitu Projek Bantuan Pevaktarian Hasil Sayur bagi membolehkan pembantu petani dalam pembangunan kawasan dan penyediaan infrastruktur asas yang melibatkan dua jenis sayuran iaitu sayuran jenis berbuah dan sayuran jenis berdaun.

Projek kedua yang telah dilaksanakan adalah Tanaman Pevaktarian Kekal Melayan (TKPM) yang merupakan satu strategi bawah Dasar Pertanian Negara Ketiga (DPNT) untuk melaksanakan pelaksanaan projek pertanian secara berkeadilan besar, konsisten dan berkelestarian tinggi oleh usahawan ternama sektor swasta. Pembangunan TKPM melibatkan kerjasama antara kerajaan Persekutuan, kerajaan negeri dan pengusaha.

Projek TKPM melibatkan kerajaan Persekutuan yang menyediakan peruntukan untuk pembangunan infrastruktur, adag seperti jalan masuk dan jalan ladang, sistem pengirisan dan saliran, sistem pengirisan utama, pusat pengumpulan hasil, serta bekalan elektrik dan air.

Projek ketiga adalah Ladang Kotirah iaitu konsep memajukan pengeluaran hasil pertanian tanaman dengan pemenuhan di pasaran.

Pelesenan projek tersebut mengambil kira semua aktiviti yang berkaitan di sepanjang rantai bekalan pengeluaran iaitu khidmat sokongan seperti kemudahan lesen jual yang mengandungi perantaraan, pusat pengumpulan, kemudahan kredit, perkhidmatan bantuan teknikal, bantuan jernia, kemudahan input-pembangunan dan pemasaran.

AKMAERWAN MUSTAFA KAMAL (kiri) menyerahkan sayur-sayuran kepada Salahuddin Ayub sebagai simbol bimbingan empat pemangku dalam projek berkelompok Bukit Damar di Sepang, Selangor baru-baru ini. Turut hadirlah Mustafa Kamal Anwar (tengah kiri), Jamal Hartono Yang Berhormat (tengah), Razali, dan (kanan) pengarah projek Meng Meng Tiga dari kanan.

SALAHUDDIN Ayub (kiri) menyerahkan sayur-sayuran kepada pemangku projek berkelompok Jabatan Pertanian di Sepang, Selangor.

"Saya pernah raji hampir RM600,000 kerana rumah saya di sini," ujarnya.

Akmaerwan menyatakan hasil tanaman kira-kira 200 kilogram. Daging sayur-sayuran seperti kacang panjang dan kacang merah.

"Mengenal sama ada projek pertanian boleh menguntungkan dan menarik lebih ramai golongan muda seperti saya, Akmaerwan berkata, mereka mesti mempunyai minat dan jika berniaga-sungguh, mahu mendatangkan pelangan luar."

"Bagi mereka golongan muda ini, mereka perlu melihat bahawa terlebih dahulu bagi memberi keyakinan, bidang pertanian memang menguntungkan."

"Jesper pandang pertanian kerja yang kotor, penuh dan penuh duri inilah hasil ini. Oleh itu sebagai sumber tenaga," ujarnya yang banyak menyebarkan tenaga dan bimbingan bagi membolehkan usahawan ternama yang terlibat berkaitan Amalan Pertanian Buk (AP-GAP).

Di sini menghasilkan 16 hektar kawasan pemenuhan sayur-sayuran berhadapan satu hari untuk projek dapat diperingkat dengan kemudahan lebih canggih termasuk pengirisan pembawa traktor, hasil dengan peralihan iklim yang terkawal.

Projek berkelompok usahawan tani

Kita lagi program adalah pembangunan tanah besar baru kerajaan membantu petani melaksanakan kerja-kerja pembangunan infrastruktur seperti pembaikan dan penyediaan kawasan, pemasangan sistem pengirisan dan saliran, pembinaan jalan ladang serta bantuan input pertanian.

Kemudian program tersebut menyediakan perantara terhad kepada petani, usahawan tani dan belia lain sama ada secara individu atau berkelompok.

Usahawan tani juga telah diberikan pendidikan kepada Amalan Pertanian Baik (APB) yang merupakan arahan pertanian yang menekankan aspek alam sekitar, ekonomi dan sosial untuk memastikan produk yang dihasilkan selamat dan berkualiti bagi kegunaan domestik dan pasaran eksport.

Program pelaksanaan projek tersebut perlu dititikberatkan demi kepentingan petani negara ini.

Usaha meningkatkan kadar sara diri (SSD) dengan penggunaan teknologi dan peningkatan produktiviti tanaman adalah teras tanaman yang membolehkan berjaya di kawasan kerajaan negeri, jabatan, agensi kerajaan atau syarikat berkaitan kerajaan (GLC) termasuklah tanah di bawah tanah elektrik Tenaga Nasional Berhad (TNB).

Salah sebuah projek di bawah tanah elektrik yang boleh dianggap berjaya adalah Projek Usahawannya Bukit Damar Sepang, Selangor yang melibatkan 15 hektar (60 ekar) melibatkan empat peserta dan dengan nilai jualan mencapai hampir RM0.5 juta.

Kegiatan tersebut empat mereka, Mustafa Kamal, Jamal, Gob Kong Meng, Akmaerwan Mustaf Kamal dan Razali. Razali ialah anggota perubatan Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub yang melawat projek tersebut baru-baru ini.

Salahuddin dalam rekodnya memuji dan bangga dengan usaha keempat empat mereka yang menghasilkan tanaman sayur di bawah tanah elektrik TNB dan wajar menjadi contoh kepada petani lain.

"Apabila berhadapan dengan mereka saya dapat Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani perlu memastikan insentif yang boleh diberikan," ujarnya.

Yang turut hadir, Ketua Pengarah Jabatan Pertanian, Datuk Jamal Hartono Yang Berhormat, Menteri Salahuddin Ayub dan Datuk Razali.

Menurut Salahuddin, perusahaannya akan hasil tanaman mereka ke pasar tani, sekali gus dapat membantu penghasilan mata-mata peralihan pasar tani.

Seterusnya itu, seorang pengusaha **Akmaerwan Mustaf Kamal** berkata, sejak menggunakan tanah di kawasan tersebut, jelas membuktikan projek pertanian merupakan

perdagangan yang menguntungkan.

"Dengan dibantu oleh jabatan Pertanian Putrajaya, saya agak mudah mengahibahkan projek di sini dan pendapatan pun meningkat," ujarnya.

Akmaerwan menyatakan, kawasan tersebut dibelanjakan dengan awal membersihkan kawasan dan meratakan tanah.

Ketika itu pihaknya tidak memohon sebarang bantuan daripada pihak berkaitan termasuklah Jabatan Pertanian, sebaliknya perlu dibekal dan bermula dengan modal sendiri.

Ketika itu dia membelanjakan antara RM50,000 hingga RM200,000 bagi peredaran membuka kawasan seluas empat hektar selain modal membeli biji benih untuk mengusahakan tanaman sawi bayam dan kangkung yang cepat dituai.

Sepanjang tempoh mengusahakan projek tersebut dia sentiasa bergantung cabaran terutama masalah cuaca yang memalukan projek pertanian merupakan

Cari jalan atasi kekurangan benih

KEMENTERIAN Pertanian dan Industri Asas Tani menyedari isu utama sektor pertanian negara ini adalah kekurangan biji benih bagi kebanyakan jenis tanaman termasuklah sayur-sayuran.

Menurut **Datuk Salahuddin Ayub** berkata, masalah biji benih yang ketersukanya diimport adalah kekurangan biji benih bagi kebanyakan jenis tanaman termasuklah sayur-sayuran.

"Masalah benih sayur yang diimport dan bagaimana usaha akan diambil bagi mengatasi masalah tersebut akan saya beri perhatian," katanya.

Mengenal isu tersebut, beliau akan mendatangkan bantuan dan pengalihan benih dari Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI) bagi mencari jalan menyelesaikan isu kekurangan biji benih tempatan, sekali gus mengurangkan ketergantungan kepada import.

Dalam masa sama, beliau juga akan memberi perhatian kepada usaha memajukan lebih banyak insentif kepada penanam sayur bagi meningkatkan produktiviti mereka.

Dalam pada itu, menurut Ketua Pengarah Jabatan Pertanian, **Datuk Jamal Hartono Yang Razali**, Malaysia pada masa ini mengimport kira-kira 90 peratus biji benih, manakala 10 peratus yang dihasilkan dalam negara adalah benih tempatan, kacang panjang kacang buncis tetapi bukannya jenis hibrid.

Justeru teknologi penghasilan benih perlu diperkembangkan.

Menurut Salahuddin lagi, antara yang akan diberi perhatian adalah meningkatkan laburan dan bimbingan terutama dalam penggunaan teknologi baharu dengan mengambil contoh di Taiwan dan Jepun.

"Kita juga mahu pegawai pembangunan pertanian mempunyai latihan dan dibekalkan maklumat yang terkini dengan pengidangan Jabatan Pertanian," tambahnya.

INFO

- Seluas pengeluaran sayur negara pada 2017 adalah 73,967 hektar (hai)
- Pengeluaran sayur-sayuran negara pada 2017 sebanyak 1,207,289 tan metrik (mt)
- Bilangan petani yang terlibat dalam sayur-sayuran: 44,454 orang
- Kadar Pengeluaran Perhektar 2017: 16.42 tan (kg/ha)
- Kadar sara diri (SSD) bagi sayur-sayuran 2017 ialah 877 peratus.

STATISTIK PENGELUARAN INDUSTRI SAYURAN DI BAWAH JABATAN PERTANIAN

Perluasan	Jumlah
Nilai hasil (milyar RM)	RM 9.39 juta
Nilai hasil (milyar RM)	15,771 ha
Pengeluaran (mt)	321,742 mt
Nilai pengeluaran (mt)	155,569,340.90
Bilangan petani	8,301 orang

SEBAGIAN pengeluar sayuran berkelompok di Bukit Damar Sepang, Selangor.

KELOMPOK BUKIT DAMAR SEPANG, SELANGOR

Nilai pengeluaran: RM468,825
 Jumlah pengeluaran: 389,979 mt
 Bilangan petani: 4 orang

Nama peserta	Mula projek	Jenis sayur
Mustafa Kamal Jamal	1995	Tomato, kacang panjang, petai, labu
Gob Kong Meng	1995	Tomato, kacang panjang, sawi, bayam, kangkung
Akmaerwan Mustafa Kamal	1995	Tomato, kacang panjang, petai, labu
Datuk Razali Jantan	2014	Sawi, bayam, kacang panjang, kangkung

KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN
TARIKH : 9 OGOS 2018 (KHAMIS)
PERKARA : PERTANIAN

BH Khamis, 9 Ogos 2018 Ms.13

→ DEWAN RAKYAT

[FOTO ASWADI ALIAS/BH]



Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani dengan kerjasama Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA), menganjurkan kempen 'Lebihkan makan buah-buahan tempatan' di Parlimen, semalam. Ahli Parlimen dan petugas media dijamu dengan lima jenis durian merangkumi durian kampung, musang king, kelong istimewa, XO dan D24. Selain itu, manggis, dokong dan rambutan serta nanas turut disediakan. Kempen bertujuan memperkenalkan buah-buahan tempatan khususnya kepelbagaian jenis durian.

Kempen perkenal buah-buahan tempatan